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Isarescu: Ce a facut coalitia e directia buna; a întors nava de la deficit mare spre

unul mai mic

Deficitul bugetar ar fi ajuns spre 10%  daca nu s-ar fi adoptat ordonanta-trenulet, deci ce a facut actuala 

coalitie este directia buna, considera guvernatorul Bancii Nationale,  Mugur Isarescu.

"Ce a facut actuala coalitie este directia buna. A oprit mai întâi  deteriorarea. Daca nu adopta acea ordonanta

(ordonanta-trenulet, n.r.),  deficitul se ducea spre 10%, asa, usurel, cu toate majorarile acelea. Şi  pe urma, cu

proiectul de buget, a întors, sa-i spunem asa, nava de la  deficit mai mare spre un deficit mai mic", a afirmat

Isarescu, la  conferinta de prezentare a Raportului asupra inflatiei.

Guvernatorul BNR a subliniat ca parerile sunt împartite cu privire la  cifrele la care va ajunge deficitul bugetar si

crede ca trebuie sa  asteptam câteva luni, pentru a vedea cum vor arata lucrurile dupa  aplicarea Legii bugetului de

stat, recent adoptata.

"Sunt discutii. Guvernul crede ca va ajunge la 7%. Probabil ca ati  citit Consiliul Fiscal, prognoza lor este 7,7%,

dar Consiliul Fiscal a  facut doua comentarii. Unul, ca nu a luat în considerare o mai buna  absorbtie, masurile

pentru o mai buna colectare a impozitelor, si s-a  exprimat destul de clar domnul academician Daianu: 'nu am

vazut acele  masuri, dar se poate colecta mai bine' si asta poate sa duca deficitul  fiscal spre 7%. Şi a doua: o

prioritizare a investitiilor. Dupa  Consiliul Fiscal, sunt foarte multe investitii, unele nici n-ai timp sa  le faci, iar o

prioritizare a lor ar putea sa duca deficitul spre 7%.  Deci, deocamdata, raspunsul meu scurt este: s-a adoptat

bugetul, hai sa  vedem în executie cum merge si mai discutam peste câteva luni",  a  transmis Mugur Isarescu.

Întrebat când ar trebui sa se faca o analiza asupra acestor masuri luate, seful BNR a raspuns: "As vedea în vara".

În ceea ce priveste impunerea de taxe de catre Statele Unite la unele  produse provenite din UE, Isarescu este de

parere ca un efect direct nu  se va vedea în România.

"Direct nu, ca nu stim cât aluminiu si cât otel vindem, câteva sute de  milioane probabil. Dar indirect, bineînteles

ca orice razboi comercial  între Statele Unite si Europa, Uniunea Europeana, are impact si asupra  României, ca

suntem în aceasta alianta, sa o numesc asa, în aceasta  Uniune Europeana", a aratat acesta.

Ministrii Economiei si Finantelor din zona euro (Eurogrup) discuta luni  despre impactul pe care recentele decizii

ale administratiei Trump l-ar  putea avea asupra economiei zonei euro, în ceea ce va fi si prima lor  întâlnire dupa

anuntul ca Bruxelles-ul va propune suspendarea regulilor  fiscale pentru a permite majorarea cheltuielilor pentru

aparare,  transmite EFE.

Dezbaterea cu privire la deciziile autoritatilor americane va fi  încadrata în cadrul traditionalei revizuiri a

perspectivelor  macroeconomice pentru zona euro, care este marcata de o crestere modesta  în ultimul trimestru al

anului trecut si de riscurile la adresa  inflatiei care decurg tocmai din incertitudinea generata de politica 

presedintelui SUA.

Administratia presedintelui Donald Trump a anuntat ca va impune tarife  ''reciproce'' tarilor care impoziteaza

produsele americane nu numai cu  tarife, ci si cu taxe (cum este cazul TVA în UE), ca va supune toate  importurile

de otel si aluminiu la tarife si ca se va retrage din  acordul global privind o taxa minima pentru multinationale, pe

care  Bruxelles l-a adoptat deja.
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Comisia Europeana a anuntat ca va da un raspuns ''ferm'' si  ''proportionat'' tarifelor pe care le considera ''nedrepte'',

dar atât  institutia, cât si statele membre insista ca este necesar sa se cunoasca  modul în care se vor desfasura

aceste actiuni pentru a le masura  efectele si a ajunge la un acord asupra raspunsului.
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